



National Chin-Yi University of Technology

2024 國際學生華語演講暨朗讀比賽

Mandarin Chinese Speech and Oral Reading Contest for International Students

1. Eligibility:

International students of National University System of Taiwan whose native language is not Mandarin

2. Date: 13:00-16:00, May 15th, 2024

3. Venue: Guo-Xiu Building 1F Coffee Corner (K122)

4. Groups(Self-selected Topic):

A1 Oral Reading (2'00'')

A2 Speech (3'00'')

B1 Speech Topic (4'00'')

5. 1st Prize(1): 2,800 NTD and a certificate of merit

2nd Prize(1): 1,900 NTD and a certificate of merit

3rd Prize (1): 1,100 NTD and a certificate of merit

Merit Award(2): 600 NTD and a certificate of merit

6. Application:

- Registration form: Please scan the QR code to fill out the registration form.
- On-campus students: Please hand in the application form to Chinese Teaching Division, Language Center.
- Off-campus students: Please send the relevant attachments and the registration form to lgc@ncut.edu.tw.
- Please indicate the subject of the letter "Registration for the 2024 Chinese Reading and Speech Contest for International Students".

7. Number of Participants : 10 contestants for each group.

8. Application Due Date: April, 25th, 2024



Contact info:
04-23924505 #5177 (Olive)
A0476@ncut.edu.tw

主辦單位: 語言中心華語教學組
Organizer: Chinese Teaching Division, Language Center



National Chin-Yi University of Technology

2024 國際學生華語演講暨朗讀比賽

Mandarin Chinese Speech and Oral Reading Contest for International Students

一、參加對象：

勤益科技大學及台灣國立大學系統國際學生且母語非華語者

二、比賽時間：2024年5月15日 星期三 13:00-16:00

三、比賽地點：國秀樓1F Coffee Corner教室 (K122)

四、比賽組別(題目自訂)：

A1入門級朗讀 (2分鐘)

A2基礎級演講 (3分鐘)

B1進階級演講 (4分鐘)

五、獎勵方式：分組評選及獎勵

第一名(1名)：獎金新臺幣2800元及獎狀乙只

第二名(1名)：獎金新臺幣1900元及獎狀乙只

第三名(1名)：獎金新臺幣1100元及獎狀乙只

優選(2名)：獎金新臺幣600元及獎狀乙只

六、報名方式：

報名表：請掃描QR code填寫報名表。

校內學生：請填妥報名表後親自繳交到國秀樓一樓語言中心華語教學組報名。

校外學生：請填妥資料後請掃描相關附件並一併回傳至 lgc@ncut.edu.tw，信件主旨請註明「報名2024國際生華語朗讀暨演講比賽」。



七、參賽名額：每組各10名，額滿為止，報名成功的同學將收到主辦單位的 E-mail 確認信函。

八、報名日期：即日起至2024年4月25日，額滿為止



Contact info:

04-23924505 #5177 (Olive)

A0476@ncut.edu.tw

主辦單位：語言中心華語教學組

Organizer: Chinese Teaching Division, Language Center

National Chin-Yi University of Technology
2024 Mandarin Chinese Speech and Oral Reading Contest for
International Students

1. Aims and objectives: In order to encourage international students to proactively learn Chinese, improve their Chinese proficiency, enhance their social adaptability as well as their studies and workplace competitiveness, Chinese Teaching Division is going to hold a Chinese speech and oral reading contest for international students of National University System of Taiwan. Those outstanding contestants will be awarded with grants and certificates of merit. Through the contest and the instruction of our teachers, we expect to increase students' motivation towards Chinese learning and facilitate the atmosphere of Chinese auto-learning.
2. Organizer: Chinese Teaching Division, Language Center, NCUT
3. Eligibility: International students of National University System of Taiwan whose native language is not Mandarin Chinese
4. Date: 13:00-16:00, May 15th, 2024
5. Venue: Coffee Corner, Guo-Xiu Building 1F(K122)
6. Categories:
 - A1 Oral Reading (2'00'')
 - A2 Speech (3'00'')
 - B1 Speech Topic (4'00'')
7. Quota: 10 contestants for each category
8. Application Due Date: April, 25th, 2024
9. Application:
 - Registration form: Please go to the following URL (https://drive.google.com/drive/folders/1n_f5WYp-FDHIMUoaYm7VUji2IKfY_eeP?usp=sharing) to download the registration form, or scan the QR code below.



- Students from NCUT: Please fill out and hand in the application form to Chinese Teaching Division, Language Center (Guo-Shiou Building 1F K119).
- Students from the schools in National University System of Taiwan:

After filling in the information, please send the relevant attachments and the registration form to lgc@ncut.edu.tw. Please indicate the subject of the letter "Registration for the 2024 Chinese Reading and Speech Contest for International Students".

- The organizer will check the registration status regularly and admit the top 10 successful applicants in each group according to the applicant's registration time. If the quota is full, the organizer will announce the suspension of registration on the center's website. Students who successfully register will receive an email confirmation letter from the organizer.

10. Rules:

- A. After receiving the email confirmation of registration, the contestants for A1 reading competition should submit the text in person or email the text to the organizer, Ms. Liao (lgc@ncut.edu.tw), to facilitate the review and scoring. Please indicate "Text for the 2024 International Student Chinese Reading" in the subject of the letter. Texts should be submitted no later than three days before the competition (5/13), otherwise it will be deemed as an abstention. On the day of the competition, the Language Center will prepare the text for every contestant to read.
- B. A2 Speech and B1 Speech: Contestants of speech contest must compose their own draft and memorize it; it's not allowed to bring any text or note during the speech.
- C. The organizer will draw lots on April 26th to decide the order of contestants and announce it on the website of Language Center. Contestants will also be informed via e-mail or other communicative applications.
- D. Contestants should register at Coffee Corner at 13:00 on the day of the contest. Those who fail to show up before 13:10 will be disqualified.
- E. The timer will be started as soon as the contestant begins to talk or move (bow, make gestures, etc.) on the stage:
 - Contestants of A1 Oral Reading should finish the reading within 2 minutes. The bell will ring once at 1'30" as a reminder; when it rings twice at 2'00", contestants should end the reading and leave the stage.
 - Contestants of A2 Speech should finish the speech within 3 minutes. The bell will ring once at 2'30" as a reminder; when it rings twice at 3'00", contestants should end the speech and leave the stage.

- Contestants of B1 Speech should finish the speech within 4 minutes. The bell will ring once at 3'30'' as a reminder; when it rings twice at 4'00'', contestants should end the speech and leave the stage.

F. Evaluation criteria:

- A1 Oral Reading: Pronunciation and intonation 40%, Fluency 30%, Body language 10%, Manner, outfit and overall performance 20%.
- A2 Speech and B1 Speech: Pronunciation and intonation 25%, Fluency 25%, Content organization 30%, Body language 10%, Manner, outfit and overall performance 10%.

11. If contestants of A2 Speech end the speech before 2'30'', one point will be deducted from the total score for each insufficient 30 seconds (in case the insufficiency is less than 30 seconds, it will still be regarded as 30 seconds). If contestants of B1 Speech end the speech before 3'30'', one point will be deducted from the total score for each insufficient 30 seconds (in case the insufficiency is less than 30 seconds, it will still be regarded as 30 seconds).

12. Awards: There will be one First Prize, one Second Prize, one Third Prize, two Merit Awards for each category.

- 1st Prize: 2,800 NTD and a certificate of merit
- 2nd Prize: 1,900 NTD and a certificate of merit
- 3rd Prize: 1,100 NTD and a certificate of merit
- Merit Award: 600 NTD and a certificate of merit

13. *The organizer reserves the right* to amend the rules and regulations if necessary and will make an announcement before the contest and inform the contestants.

Contact information:

Organizer: Language Center of National Chin-Yi University of Technology

Contact person: Olive Liao

Contact number: 04-23924505-5177

Service email: A0476@ncut.edu.tw

國立勤益科技大學 2024 年國際學生華語演講暨朗讀比賽

比賽辦法

一、宗旨：為鼓勵國際學生持續積極學習華語，提升華語能力，加強社會適應力、課業及職場競爭力，語言中心華語教學組擬針對本校國際學生舉辦華語分級演講暨朗讀比賽，規劃以競賽獎勵金方式鼓勵表現優異之參賽者，輔以授課教師悉心指導，期增進本校外籍生學習華語之動機並帶動華語自學風氣。

二、主辦單位：國立勤益科技大學語言中心華語教學組

三、參加對象：台灣國立大學系統國際學生(非中華民國國籍之在臺灣外籍生)且母語非華語者。

四、比賽時間：2024 年 5 月 15 日 星期三 13:00-16:00

五、比賽地點：國立勤益科技大學國秀樓 1 樓多媒體視聽室 Coffee Corner 教室(K122)

● A1 入門級：朗讀題目自訂(體裁不限，可為新詩、歌詞等)(限時 2 分鐘)

● A2 基礎級：演講題目自訂 (限時 3 分鐘)

● B1 進階級：演講題目自訂 (限時 4 分鐘)

◇ 同學需於報名表後附上 TOCFL 測驗證書影本，以供確認華語程度。

六、參賽名額：每組各 10 名，額滿為止

七、報名日期：即日起至 2024 年 4 月 25 日，額滿為止。

八、報名方式：

● 報名表：請至以下網址(https://drive.google.com/drive/folders/1n_f5WYp-FDHIMUoaYm7VUji2IKfY_eeP?usp=sharing)下載報名表，或掃描 QR code,



● 校內學生：請填妥報名表後親自繳交到國秀樓一樓語言中心華語教學組報名。

● 校外學生：請填妥資料後請掃描相關附件並一併回傳至 lgc@ncut.edu.tw，信件主旨請註明「報名 2024 國際生華語朗讀暨演講比賽」。

● 主辦單位將定時查看報名狀況，依報名者的報名時間先後錄取各組前 10 位報名成功者，若額滿主辦單位將在中心網頁公布停止報名。報名成功的同學將收到主辦單位的 E-mail 確認信函

九、比賽辦法：

- A1 朗讀比賽文稿請於收到 email 確認報名信函後親自繳交或 email 給承辦人廖慧琦小姐(lgc@ncut.edu.tw)以利評審評分，信件主旨請註明「參加 2024 國際生華語朗讀暨演講比賽」，最遲應於比賽前三天繳交(5/13)，否則視同棄權。A2 及 B1 演講比賽之參賽者須自行擬稿且背稿參賽，不得攜帶任何文稿或提示上臺。
- 主辦單位將於 2024 年 4 月 26 日抽籤決定比賽順序，並於當日公布於語言中心網頁，且以 E-mail 或通訊軟體通知參賽者。
- 參賽同學請準時於比賽當日 13:00 至國秀樓 1 樓多媒體視聽室 Coffee Corner 教室報到，13:10 唱名二次未到者，視同棄權。
- 參賽者上台開始說話或動作時即開始計時：
 - ◇ A1 入門級朗讀限時 2 分鐘，1 分 30 秒時響鈴一聲提醒，2 分鐘時響鈴兩聲以示結束，參賽者須結束朗讀並離開講臺。
 - ◇ A2 基礎級演講限時 3 分鐘，2 分 30 秒時響鈴一聲提醒，3 分鐘時響鈴兩聲以示結束，參賽者須結束演講並離開講臺。
 - ◇ B1 進階級演講限時 4 分鐘，3 分 30 秒時響鈴一聲提醒，4 分鐘時響鈴兩聲以示結束，參賽者須結束演講並離開講臺。
- 評分標準：
 - ◇ A1 入門級朗讀比賽：發音及語調 40%、流利度 30%、肢體語言 10%、台風、服裝及整體表現 20%。
 - ◇ A2 基礎級及 B1 進階級演講比賽：發音及語調 25%、流利度 25%、內容組織 30%、肢體語言 10%、台風、服裝及整體表現 10%。若 A2 基礎級演講長度未達 2 分 30 秒、B1 進階級未達 3 分 30 秒，則每少 30 秒鐘（少於 30 秒仍以 30 秒計）扣總分 1 分。
 - ◇ 若遇分數相同者，依「發音及語調、流利度、肢體語言、台風及整體表現」順位評比得分。若前述分數仍相同，則由評審討論後決定名次。

十、獎勵方式：每組別各取第一名 1 名、第二名 1 名，第三名 1 名、優選 2：

- 第一名：獎金新臺幣 2800 元及獎狀乙只
- 第二名：獎金新臺幣 1900 元及獎狀乙只
- 第三名：獎金新臺幣 1100 元及獎狀乙只
- 優選：獎金新臺幣 600 元及獎狀乙只
 - ◇ 獎狀將於比賽後寄至校外參賽者學校，本校學生則主辦單位會以 email 通知親自至語言中心領取

十一、本辦法若有未盡事宜，主辦單位得適時修正補充之，並於比賽前公告說明。

主辦單位聯絡訊息:

聯絡單位:國立勤益科技大學語言中心

聯絡人:廖慧琦

連絡電話:04-23924505-5177

服務信箱: A0476@ncut.edu.tw